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INTERPELARE

Adresată; Domnului Marian-Cătălin PREDOIU, Prim-ministru interimar al
Guvernului României
De către: Domnul Cristian BEM, Senator, circumscripţia electorală nr. 39,Vaslui
Obiectul interpelării: Gestionarea calamităţilor naturale de la sfârşitul lunii mai
2025

Stimate domnule prim-ministru interimar,

în luna septembrie 2024, România a fost afectată de fenomene
hidrometeorologice extreme, inclusiv ploi torenţiale şi inundaţii, care au
avut consecinţe devastatoare în mat multe judeţe a!e ţării. Conform
informaţiilor furnizate de Ministerul Afacerilor Interne şi Inspectoratul
General pentru Situaţii de Urgenţă, judeţele Galaţi şi Vaslui au fost printre
cele mai grav afectate.

în contextul recentelor calamităţi naturale care au afectat unele zone ale
ţării la sfârşitul lunii mai 2025, vă solicit respectuos să furnizaţi informaţii
detaliate privind măsurile întreprinse de autorităţi pentru gestionarea
situaţiei:
1. Care sunt judeţele afectate de ploile torenţiale si inundaţii ia sfârşitul

lunii mai 2025?
2. Ce pagube materiale şi umane au fost înregistrate în fiecare judeţ?
3. Ce măsuri de intervenţie şi sprijin au fost implementate de autorităţi

în fiecare judeţ afectat?
4. Cum evaluaţi eficienţa intervenţiilor autorităţilor în gestionarea

calamităţilor din mai 2025 comparativ cu cele din 2024?
5. Au existat judeţe în care autorităţile locale nu au intervenit prompt

sau eficient? Dac ă da, care sunt acestea şi ce măsuri vor fi luate
pentru a remedia situaţia?

6. Ce strategii şi planuri are Guvernul pentru a îmbunătăţi gestionarea
situaţiilor de urgenţă cauzate de calamităţi naturale?

7. Există intenţia de a aioca fonduri suplimentare pentru infrastructura
de prevenire a inundaţiilor în judeţele cu risc crescut?

8. Care este situaţia actuală a Salinei Praid, având în vedere impactul
inundaţiilor asupra acesteia?

9. Ce măsuri au fost luate pentru protejarea şi reabilitarea acestei
importante resurse economice şi turistice?

Având în vedere impactul semnificativ al acestor evenimente asupra
comunităţilor afectate, este esenţial ca Guvernul să asigure o gestionare
eficientă şi transparentă a situaţiilor de urgenţă, precum şi să
implementeze măsuri preventive pentru a reduce riscul tinor astfel de
calamităţi în viitor,

Solicit un răspuns scris ş i detaliat la întrebările de mai sus.

Cu deosebită consideraţie,
Cristian BEM
Senator de Vaslui
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